

## Message from the Governor General ✎ Message du Gouverneur Général

I am an ardent champion of literature and reading, so much so that my grandchildren call me Grandpa Book because I always seem to have a book with me. It therefore gives me great pleasure to serve as patron of the Alcuin Society which, for decades, has been promoting a wider appreciation of book culture and encouraging Canadian book designers to excel at their craft.

Our stories have a tremendous influence on each of us. Through books, the knowledge and wisdom of our ancestors can reach down through the centuries and build bridges between generations. Books introduce us to people, both fictional and real, and teach us lessons that may stay with us for the rest of our lives. They represent incredible vessels that transcend time and space, gateways to universes limited only by our imagination.

While reading is a passion for a great many Canadians, the titles being honoured with the Alcuin Society Awards for Excellence in Book Design in Canada will most certainly inspire a great many more. Congratulations to the laureates on their remarkable work.

To everyone about to discover these wonderful books, I wish you happy reading.

Je suis un fervent promoteur de la littérature et de la lecture. Mes petits-enfants me surnomment d'ailleurs « grandpa book » [grand-papa livre], car j'ai toujours un bouquin à la main. C'est donc un grand plaisir pour moi d'agir à titre de président d'honneur pour la Société Alcuin qui, depuis des décennies, accroît l'appréciation de toutes choses littéraires et encourage le dépassement des dessinateurs-maquetistes canadiens.

Nos histoires ont une immense influence sur chacun de nous. Grâce aux livres, le savoir et la sagesse de nos ancêtres peuvent traverser les siècles et édifier des ponts entre les générations. Les livres nous font connaître des personnes, réelles ou imaginaires, et nous enseignent des leçons qui peuvent nous servir notre vie durant. Ils représentent d'incroyables vaisseaux qui transcendent l'espace et le temps, des portails s'ouvrant sur des univers qui n'ont de limite que notre imagination.

Si lire est pour bon nombre de Canadiens déjà une passion, les oeuvres qui sont sélectionnées dans le cadre des Prix pour l'excellence de la conception graphique du livre au Canada de la Société Alcuin contribueront très certainement à élargir leur rang. Je tiens à féliciter les lauréates et les lauréats pour leur remarquable travail.

Bonne lecture à tous ceux qui auront le bonheur de les découvrir.



**David Johnson, 2011**



Photo: Sgt Serge Gouin

